
Z A P I S N I K
sa 38. sjednice Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport

Skupštine Crne Gore, 
koja je održana 13. oktobra 2014. godine.

Sjednica je počela sa radom u 13,00 sati.  Sjednicom je predsjedavala mr
Branka Tanasijević, predsjednica Odbora. 

Sjednici  su  prisustvovali  sljedeći  članovi  Odbora:  mr  Branka  Tanasijević,
predsjednica  Odbora,  doc.  dr  Srđa  Popović,  Saša  Pešić,  doc.  dr  Branka
Bošnjak, Milan Knežević, dr Radosav Nišavić, doc. dr Draginja Vuksanović,
Andrija Popović, prof. dr Jelisava Kalezić i Srđan Perić.

Član Odbora Rešid Adrović bio je opravdano odsutan.

Ispred  Ministarstva  prosvjete,  sjednici  su  prisustvovali  Mubera  Kurpejović,
pomoćnica ministra prosvjete za visoko obrazovanje i ovlaštena predstavnica
predlagača zakona, i Mijailo Đurić, načelnik Odjeljenja za normativno-pravne
poslove i harmonizaciju propisa.  

Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević, je konstatovala da Odbor ima
kvorum za rad i  punovažno odlučivanje  i  otvorila  38.  sjednicu Odbora za
prosvjetu, nauku, kulturu i sport. 

Sjednici su prisustvovali predstavnici medija.

Za ovu sjednicu je predložen sljedeći

DNEVNI RED:

- Usvajanje zapisnika sa 35.,36., i 37. sjednice Odbora;

1. AMANDMANI NA PREDLOG ZAKONA O VISOKOM OBRAZOVANJU,
koje  su  podnijeli:

- Grupa poslanika Demokratskog fronta - doc. dr Branka Bošnjak, prof. dr
Jelisava  Kalezić,  Milan  Knežević  i  dr  Ljiljana  Đurašković  (21
amandman);

- Andrija Popović (6 amandmana);
- Srđan Perić (2 amandmana);
- Srđan Perić i Goran Tuponja (1 amandman).

1



Prije prelaska na dnevni red, predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević je
upoznala  članove  Odbora  sa  tokom  aktivnosti  vezanim  za  zakazivanje
tematske  sjednice  Odbora  o  stanju  na  Univerzitetu  Crne  Gore,  u  cilju
utvrđivanja mjesta i termina za održavanje. Predsjednica je saopštila da je, u
pisanoj  komunikaciji  sa  rektorkom Univerziteta  Crne Gore,  prof.  Radmilom
Vojvodić, dogovoreno da se sjednica održi u prvoj nedjelji mjeseca novembra
tekuće godine, u prostorijama Univerziteta. Predložila je da se sjednica održi
3. ili 7. novembra. 

Poslanici Milan Knežević i doc. dr Branka Bošnjak su insistirali da se tematska
sjednica  Odbora,  posvećena  aktuelnoj  situaciji  na  državnom univerzitetu,
održi  u  zgradi  Skupštine  Crne  Gore,  nakon  čega  je  predsjednica  Odbora
saopštila  da  je  njen  predlog  bio  da  se  sjednica  održi  u  prostorijama
univerziteta, te da će nakon sjednice obavijestiti rektorku o zahtjevu članova
Odbora i predložiti da se sjednica održi u zgradi Skupštine Crne Gore. 

Prof.  dr  Jelisava  Kalezić  je  istakla  da  ima  razloga  i  za  posjetu  Odbora
Univerzitetu  Crne  Gore,  jer  je,  kako  je  kazala,  situacija  na  državnom
univerzitetu alarmantna. Navela je da je mnogo mladih ljudi na državnom
univerzitetu dobilo otkaze, na, kako je istakla, problematičan način, suprotno
zakonu. Naglasila je da je Univerzitet Crne Gore u vrlo teškoj situaciji, i da o
odgovornostima treba  razgovarati.  Poslanica  Kalezić  je  predložila  da  bivši
rektor Univerziteta Crne Gore, prof. dr Predrag Miranović, obavezno dođe, sa
sadašnjom  rektorkom,  na  predstojeću  sjednicu  Odbora,  na  kojoj  će  se
razgovarati  o  stanju na državnom univerzitetu,  jer  je,  kako je  navela,  cio
mandat bivšeg rektora obilježen nonsensom da se nešto što nije propisano
Zakonom, a propisano je, “na jedan nakaradan način”, Statutom, primjenjuje
isključivo po tome. 

Odbor je postigao saglasnost da se sjednica Odbora, posvećena aktuelnoj
situaciji  na  Univerzitetu  Crne  Gore,  kojoj  će  prisustvovati  rektor  ovog
univerziteta, održi 3. ili 7. novembra, u zgradi Skupštine Crne Gore. 

Odbor je jednoglasno usvojio zapisnike sa 35., 36. i 37. sjednice Odbora.

                                                                         *

Odbor je pristupio razmatranju 21-og amandmana koje su podnijeli poslanici
doc. dr Branka Bošnjak, prof. dr Jelisava Kalezić, Milan Knežević i dr Ljiljana
Đurašković. Poslanica Bošnjak je obrazložila amandmane vezane za pojedine
članove Predloga zakona koji se odnose na: etički kodeks ustanova visokog
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obrazovanja; finansiranje ustanova visokog obrazovanja; imenovanje Savjeta
za  visoko  obrazovanje;  vlasničku  strukturu  ustanova visokog obrazovanja;
organizaciju;  izbor  rektora;  stručni  organ  univerziteta;  stipendiranje
studenata  koji  ne studiraju  na državnom univerzitetu;  izbor  u akademsko
zvanje  i dr. U raspravi su učestvovale poslanice doc. dr Draginja Vuksanović i
prof. dr Jelisava Kalezić, ukazujući, između ostalog, na određene probleme,
vezane  za  izbor  u  akademsko  zvanje,  sa  kojima  su  se,  kao  sudionici
akademske zajednice, susretale.

Poslanica Kalezić je predložila da bivši rektor Univerziteta Crne Gore, prof. dr
Predrag Miranović, obavezno dođe, sa sadašnjom rektorkom, na predstojeću
sjednicu  Odbora  na  kojoj  će  se  razgovarati  o  stanju  na  državnom
univerzitetu, 

Predsjednica  Odbora,  mr  Branka  Tanasijević,  je  predložila  da  svoje
amandmane  obrazloži  i  poslanik  Andrija  Popović,  pa  da  predstavnica
predlagača zakona saopšti stav.

Poslanik Andrija Popović je obrazložio amandmane 1 i 2 koji se odnose na
izbor  i  trajanje  mandata  rektora  privatnih  univerziteta,  kao  i  ostale
amandmane  koji  su  se  odnosili  na  finasiranje  studenata  na  privatnim
univerzitetima.

Predstavnica  predlagača  zakona,  Mubera  Kurpejović  je  pojedinačno
obrazložila razloge zbog kojih Vlada ne može prihvatiti podnijete amandmane
grupe poslanika Demokratskog fronta, napominjući da je o svemu već bilo
riječi i na sjednici Odbora kad je razmatran Predlog zakona u cjelini. Ona je
prihvatila amandman 1 poslanika Bošnjak, Kalezić, Knežević i Đurašković i on
je  postao  sastavni  dio  Predloga  zakona.  Članovi  Odbora  su  odlučili  da
predlože Skupštini da prihvati i amandman 18 gupe poslanika Demokratskog
fronta, dok su za ostalih 19 amandmana odlučili da predlože Skupštini da ih
odbije.

Predstavnica predlagača zakona se izjasnila da ne prihvata amandmane 1 i 2
poslanika  Andrije  Popovića.  Ona  je  predložila  da  Odbor,  u  cilju  dodatnog
usaglašavanja, odloži razmatranje amandmana 3, 4, 5 i 6 poslanika Popovića,
jer  su  poslanici  na  sjednici  Zakonodavnog  odbora,  takođe,  najavili
usaglašavanje amandmana vezanih za finansiranje studenata na studijskim
programima koji  su od javnog interesa.  Podnosilac  amandmana i  članovi
Odbora su prihvatili  sugestiju i  izjasnili  se samo o prva dva amandmana.
Odbor  je  nakon  izjašnjavanja  odlučio  da  predloži  Skupštini  da  odbije
amandmane 1 i 2 poslanika Andrije Popovića.
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Poslanik Srđan Perić je dodatno obrazložio svoja dva amandmana, koji  se
odnose  na  finansiranje  studijskih  programa.  Odbor  je  odlučio  da  predloži
Skupštini da odbije amandmane 1 i 2 poslanika Srđana Perića. Predstavnica
predlagača zakona se izjasnila da ne prihvata ove amandmane.

Odbor je odlučio da predloži  Skupštini  da odbije jedan amandman koji  su
podnijeli poslanici Srđan Perić i Goran Tuponja. Amandman nije prihvatila ni
predstavnica predlagača zakona. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine, određena je poslanica mr Branka
Tanasijević, predsjednica Odbora.

Odbor je završio sa radom u 15,10 h.

Broj: 00-63-11/14-21

SEKRETARKA ODBORA                                                           PREDSJEDNICA
ODBORA
Tanja Božović                                                                                    mr Branka
Tanasijević
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